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MAPA FBIH:

Sastanak o

referendumu
Potpredsjednik RS

Ramiz Salkić razgovarat

će danas s predstavnicima

Bošnjaka u institucijama

RSo najavljenomreferen-

dumu o danu RS. Sastan-

ku će prisustvovati posla-

nici u Klubu “Domovi-

na” u Narodnoj skupštini

RS, kao i imenovani i iza-

brani delegati s područja

RS u Klubu Bošnjaka u

Vijeću naroda RS.

Crveni križ FBiH

Podrška

inicijativi
Crveni križ Federacije

BiH izdao je saopćenje u

kojem ističe da podržava

inicijativu zastupnice u

državnom parlamentu

Nermine Kapetanović.

Kapetanović je, u okviru

rasprave o izmjenama Za-

kona o osnovama sigur-

nosti prometa na cestama

u BiH, predložila da bude

usvojena odredba prema

kojoj bi u vozačkim doz-

volama obavezno bila na-

vedena krvna grupa vozača.

Dragan Bogdanić

Ugovor do

kraja sedmice
Ministar zdravlja i so-

cijalne zaštite RS Dragan

Bogdanić izrazio je očeki-

vanje da će posebni kolek-

tivni ugovor za radnike u

zdravstvu biti potpisan do

kraja sedmice. On je naveo

da je odbor za pregovore o

posebnom kolektivnom

ugovoru formiran prema

uputstvu ministra rada i

boračko-invalidske zašti-

te RS Milenka Savano-

vića.

Bosanski Šamac

Investicija od

15 miliona KM
Biogasna elektrana u

Novom Selu kod Bosan-

skom Šamca za petnaes-

tak dana trebala bi počne-

ti punu proizvodnju stru-

je koja će u narednih 15

godina bitiu mreži. Načel -

nik Odjeljenja za privredu

općine Bosanski Šamac Mi-

lan Simić kaže da investitor

do 2020. godine planira

uložiti više od 15 miliona

KM, dodavši da je polovina

sredstava već uložena.
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Ramiz Salkić

Otkriva li studija taktiku međunarodne zajednice

Ekspert Džejms Ker-Lindzi objasnio zašto ni referendum o otcjepljenju, i da se održi, ne bi

imao nikakvih posljedica po BiH, osim izazivanja ukupne nestabilnosti

Britanski ekspertza zapa-

dni Balkan Džejms Ker-Lin-

dzi (James Ker-Lindsay) još

u aprilu ove godine za potre-

be uglednog Evropskog in-

stituta “London School of

Economics” objavio je op-

sežnu studiju o referendumu

u Republici Srpskoj te mo-

gućim posljedicama.

On je zaključio da su pri-

jetnje referendumom, pa i

onom o otcjepljenju entite-

ta, prazne i bez prave snage,

ali da izazivaju političke

krize.

Temelj taktiziranja

No, nekoliko mjeseci

kasnije, kada Milorad Do-

dik, predsjednik RS, pripre-

ma referendum o odluci

Ustavnog suda BiH, čini se

da je upravo Ker-Lindzi-

jeva studija svojevrsni te-

melj na osnovu kojeg

međunarodna zajednica

taktizira i tretira aktuelne

antidejtonske aktivnosti

RS.

Ker-Lindzi u studiji je

ocijenio da secesija RS ne-

ma realnu perspektivu, da

je iluzija da bilo kakav refe-

bilnosti države, ali da neće

Dodiku, zasigurno, donijeti

samostalnost.

Konkretne pripreme

- Nema apsolutno ništa

što bi govorilo o tome da bi

Srbija po-

držala odva-

janje RS.

Srbija je sa-

da čvrsto na

putu ka

članstvu u

EU. Da bi

došli do mo-

menta gdje

se nalaze sa-

da, morali

su donijeti

dosta teških odluka. Ne

vjerujem da bi Beograd ba-

cio sav taj postignuti na-

predak podržavajući

nešto što ne bi apsolutno

imalo nikakve šanse za us-

pjeh na međunarodnoj

sceni - rekao je nakon ob-

jave studije Ker-Lindzi za

“Avaz”.

Bodo Veber (Weber),

njemački analitičar bal-

kanskih prilika i odličan

poznavalac političkih deša-

vanja u našoj zemlji, rekao

je jučer za “Avaz” da “p r e d-

sjednik RS Milorad Dodik

već jednu deceniju prijeti

raznim refe-

rendumima,

ali prvi put je

sada podu-

zeo konkret-

ne pripre-

me”.

- Ovaj re-

ferendum,

sam po sebi,

svakako ne

znači put u

secesiju RS,

te su, prema tome, anali-

tičarikao što su Ker-Lindzi

djelimično u pravu. No,

ono što zaboravljaju jeste

da se radi o konkretnom po-

drivanju pravnog i ustav-

nog poretka zemlje, odnos-

no o suštinskom koraku u

njihovoj dosadašnjoj poli-

tici - cijeni Veber.
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Ambasador odgovorio Dodiku na njegovu reakciju poslije izjave
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Predsjednik RS Milorad

Dodik jučer je britanskom

ambasadoru u našoj državi

Edvardu Fergusonu (Ed-

ward) uputio otvoreno pis-

mo reagirajući na njegovu

izjavu u “Avazu”.

Ferguson je u izjavi za

naš list iskazao zabrinutost

zbog provođenja referen-

duma u RS, a Dodik ga je u

pismu upitao “pod čijim je

pritiskom promijenio mi-

šljenje o održavanju refe-

renduma u RS i kako je mo-

guće da narod njegove

države može koristiti refe-

rendum kao vrhovno de-

mokratsko sredstvo, a

građani RS to ne mogu”.

Britanski ambasador

Dodiku je odmah i odgovo-

rio.

- Uvijek sam prihvatao

da RS ima zakonsko pravo

da održava referendume o

pitanjima koja su u sklopu

njenih nadležnosti kao enti-

teta i u skladu s Ustavom

BiH. Ali, obra-

zloženje koje je

pratilo odluku

Narodne skup-

štine RS vrlo

jasno pokazuje

da predloženi

referendum o

danu Repu-

blike Srpske

predstavlja

izazov za-

konskom

autoritetu

odluka Ustavnog

suda BiH - na-

veo je ambasa-

dor.

On je do-

dao da su, prema Dejton-

skom sporazumu, odluke

Ustavnog suda BiH ko-

načne i obavezujuće.

- To je osnov po kojem je

Ujedinjeno Kraljevstvo iz-

razilo zabrinutost po pita-

nju referenduma, zajedno s

visokim predstavnikom i

drugim međunarodnim

partnerima. Politička reto-

rika koja se čuje sa svih stra-

na posljednjih dana ne do-

prinosi ničemu. Nadamo se

da će se ove zabrinutosti

moći otkloniti putem mir-

nogi konstruktivnogdijalo-

ga - naglasio je Ferguson.

A. Du.

Bogdanić: Formiran odbor

za pregovore

Faksimil Lindzijeve studije: Objavio je ugledni institut
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Predsjednik RS Milo-

rad Dodik poručio je u

razgovoru za TV1 da će

referendum o danu RS biti

održan bez obzira na reak-

cije međunarodnih zva-

ničnika i domaćih poli-

tičara. OHR, dodao je, ne

može intervenirati po pi-

tanju referenduma u RS,

jer on nije u nadležnosti

visokog predstavnika u

BiH. 

- Referendum će biti

održan 25. septembra, a

tog dana navečer samo mi

mogu čestitati, ništa dru-

go - naglasio je Dodik.

Dodik reagirao na izjavu Fergusona o referendumu � Britanski ambasador: Poštovati odluku Ustavnog suda BiH

Ker-Lindzi:

Secesija nema

perspektivu

Veber: Dodik

sada poduzeo

konkretne korake �!��� "
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Veber potcrtava da se

sada više ne radi samo o

nekoj verbalnoj retorici

nego o konkretnom podri-

vanju ustavnopravnog po-

retka.

- Uz to, s produblji-

vanjem krize Dodikovog

režima, posebno na eko-

nomskom planu, raste ri-

zik neplaniranih posljedi-

ca od “referendumskog

plesa” s međunarodnom

zajednicom. To se dešava u

trenutku kada je EU fo-

kusirana na moguću ras-

pravu o bh. aplikaciji za

članstvo koja bi trebala biti

održana 20. septembra -

kaže on.

Potcrtava da postoji ve-

liki rizik da Unija neće

pružiti otpor referendum-

skom poduhvatu.

- Bude li se to desilo,

nadam se da će visoki pred-

stavnik Valentin Incko pr-

vi put povući dosljedan po-

tez - te podnijeti ostavku -

zaključuje Veber.

rendum to može Dodiku

omogućiti. On je, s druge

strane, rekao da ovakve pri-

jetnje stvaraju probleme sta-

Ferguson i Dodik: Ambasador

odgovorio predsjedniku RS

Salkić: Razgovor s

predstavnicima Bošnjaka


